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• Cum va trece Romania la cartea electronică de identitate 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a explicat luni care sunt pașii trecerii României la cartea 
electronică de identitate, până în 2031. 

"Aici vorbim de două etape - prima etapă - noi estimăm că va dura 5-6 luni, în care va fi emisă prima 
carte electronică de identitate şi vor fi introduse treptat în circulaţie cărţi electronice de identitate 
pentru persoane cuprinse între vârsta de 14 şi 18 ani şi pentru copii cu vârste cuprinse între 0 şi 14 
ani. În această etapă va fi testat modul în care este utilizată cartea electronică de identitate şi modul 
în care infrastructura răspunde cerinţelor tehnice", a spus Bode, într-o conferinţă de presă la Cluj-
Napoca. 

El a menţionat că, potrivit reglementărilor europene - transpuse în legislaţia naţională, prima carte 
electronică de identitate trebuie să fie emisă cel mai târziu în data de 2 august 2021. "Acest lucru se 
întâmplă, este un angajament al României, pe care, iată, îl onorăm. Astăzi se depune prima cerere. 
Apreciem că în acest proiect pilot vom emite aproximativ 5.000 de cărţi electronice de identitate 
până la finalul anului 2021, aici, la Cluj-Napoca", a mai spus Bode. 

Ministrul a explicat că va urma o a doua etapă, estimată să dureze aproximativ 4-5 luni, în care va 
creşte capacitatea de preluare a cererii şi volumul de cărţi electronice de identitate emise, în scopul 
determinării nevoilor de producţie. 

"Pentru implementarea ambelor etape sunt disponibile în acest moment 200.000 de cipuri. 
Producerea cărţii electronice de identitate reprezintă un proces complex şi acesta nu poate fi finalizat 
într-un termen mai mic de 10 zile - aşadar vorbim de un termen de minim 10 zile în care aceasta 
poate fi înmânată, la care se adaugă perioada de transport, având în vedere că ele vor fi produse 
centralizat la Bucureşti. Este foarte important să avem toate răspunsurile la eventualele neajunsuri ale 
proiectului, pentru momentul în care vom intra în etapa naţională. Acest lucru se va întâmpla peste 
18 luni", a afirmat ministrul de Interne. 

Cartea electronică de identitate are funcţionalităţi multiple, care vor contribui la reducerea birocraţiei, 
la flexibilizarea relaţiilor dintre autorităţi şi cetăţeni prin asigurarea unui acces facil la servicii 
esenţiale, concomitent cu oferirea de garanţii suplimentare de securitate privind protejarea identităţii, 
a precizat, luni, ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, într-o conferinţă de presă la Cluj-Napoca. 

"Cetăţenii trebuie să ştie că un document va înlocui cartea de identitate aflată în circulaţie din anul 
1997 în mod treptat, până în august 2031, conform termenelor stabilite prin regulamentul european. 
De asemenea, cartea electronică de identitate este recunoscută în afara graniţelor ţării", a spus Bode. 

El a adăugat că acest document facilitează accesul cetăţeanului la servicii publice prin preluarea 
funcţionalităţii cardului de sănătate şi implementarea unor servicii electronice de tip e-guvernare. 
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"Totodată, cetăţenii trebuie să ştie că poate fi solicitată de către părinţi sau tutori legali pentru copiii 
lor, încă de la naştere, cu o valabilitate variabilă, în funcţie de vârsta copilului, cartea electronică de 
identitate. (...) Aceasta conţine elemente suplimentare de siguranţă şi aceste elemente se datorează 
noilor tehnologii, ceea ce îi conferă titularului o protecţie suplimentară cu privire la identitatea 
proprie şi previne într-o mai mare măsură situaţiile de furt de identitate", a mai spus Bode. 

Ministrul a mai precizat că în faza de proiect pilot urmează să fie armonizate toate aspectele ce ţin de 
implementare, astfel încât în faza de generalizare la nivel naţional infrastructura să fie testată şi să fie 
eliminate eventualele sincope în funcţionare. 

"Un element în plus, care validează utilitatea noului tip de document, îl reprezintă faptul că 
societatea a suferit schimbări şi au apărut noi cerinţe legate de securitate globală, inclusiv pe palierul 
asigurării unui control cât mai eficient la trecerea frontierei", a completat Bode. Prin acest proiect 
pilot vor fi emise 5.000 de cărţi de identitate electronică. 

"Astăzi, începând cu ora 13,00, sistemul devine funcţional aici, la Cluj-Napoca, fiind preluată prima 
cerere pentru eliberarea noului tip de act de identitate. Pentru început, acest lucru se va întâmpla la 
un singur ghişeu, obiectivul fiind extinderea fluxului de preluare la patru ghişee", a afirmat ministrul 
de Interne. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

• STUDIU: Combinația între vaccinuri diferite oferă o protecție bună împotriva noului 
coronavirus 

O schemă de vaccinare combinată, bazată pe administrarea unei prime doze de vaccin AstraZeneca 
urmată la rapel de o doză de vaccin de tip ARN mesager - fie cel dezvoltat de Pfizer-BioNTech, fie 
serul Moderna - oferă "o protecţie bună" împotriva noului coronavirus, a anunţat luni Institutul de 
Stat al Serurilor (SSI) din Danemarca, informează Reuters, potrivit Agerpres. 

Tot mai multe ţări analizează posibilitatea de a folosi vaccinuri anti-COVID-19 diferite în momentul 
administrării celei de-a doua doze, o măsură deosebit de necesară în Danemarca după ce autorităţile 
sanitare din această ţară au stopat inoculările cu vaccinul AstraZeneca în aprilie din cauza riscului de 
apariţie a unor efecte secundare rare, dar grave. 

Peste 144.000 de danezi, cei mai mulţi angajaţi din domeniul medical şi vârstnici, au primit o primă 
doză de vaccin AstraZeneca, dar au fost apoi inoculaţi în momentul administrării rapelului cu doze 
de vaccin Pfizer-BioNTech sau Moderna. 
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"Studiul arată că la 14 zile după finalizarea schemei de vaccinare combinate, riscul de infectare cu 
SARS-CoV-2 este redus cu 88% în comparaţie cu persoanele nevaccinate", au transmis 
reprezentanţii SSI. 

Acest procent semnifică "o eficacitate ridicată", au adăugat ei, comparabilă cu rata de eficacitate de 
90% furnizată de cele două doze ale vaccinului Pfizer-BioNTech, confirmată într-un alt studiu 
realizat în Danemarca. 

Studiul, publicat săptămâna trecută, a acoperit un interval de peste cinci luni, între februarie 2021 şi 
iunie 2021, o perioadă în care varianta Alfa a noului coronavirus era predominantă în Danemarca. 

Noua cercetare nu a putut să stabilească dacă protecţia oferită de schema de vaccinare combinată se 
aplică şi în cazul variantei Delta, care este în prezent cea mai răspândită variantă a virusului SARS-
CoV-2 în această ţară. 

De asemenea, studiul nu a furnizat date de eficacitate în privinţa numărului de decese sau de 
spitalizări asociate COVID-19, întrucât niciun astfel de caz nu a fost înregistrat după finalizarea 
schemei de vaccinare bazate pe o combinaţie de seruri. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

• OMV nu poate vinde acţiunile de la Petrom către o altă companie fără acordul 
statului român, a scris luni seara, pe Facebook, ministrul Energiei, Virgil Popescu. 

 

"Din păcate, lansarea unor zvonuri pare că s-a transformat în strategie politică şi "acţiune de 
diplomaţie superficială". Pentru că se lansează tot felul de scenarii cu privire la Petrom şi "preluarea 
de către Gazprom" fac o serie de precizări: OMV nu poate vinde acţiunile de la Petrom către o altă 
companie fără acordul statului român. Totodată, nu am astfel de informaţii. Le consider speculaţii şi 
sunt fără temei. Anul trecut, eram ministrul Economiei, Energiei şi al Mediului de Afaceri şi am 
promovat în Guvern, în februarie 2020 dacă nu mă înşel, o Ordonanţă de Urgenţă care a fost 
aprobată anul acesta de Parlament şi este deja lege prin care transpuneam un ultim articol din 
directiva petrolului, cum îi spunem noi, un articol ce nu a fost transpus în legislaţia românească. 
Practic, acest articol spune că, pe motive de securitate naţională, un stat membru poate refuza 
acordarea unor concesiuni de explorare/exploatare de hidrocarburi, atât petrol, cât şi gaze naturale", 
a arătat Popescu. 
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Potrivit ministrului citat, statul român poate oricând, pe motive de securitate naţională, să 
nu fie de acord cu orice tranzacţie. 
 
"Şi nu vorbim doar de Petrom. Vorbim de orice altă tranzacţie unde vorbim de acorduri petroliere, 
care înseamnă atât petrol, cât şi gaze naturale. Nu se pot înstrăina nici direct, nici indirect, nici 
acţiunile din spatele unor companii, adică să cedezi controlul unei companii care deţine la rândul ei 
acorduri petroliere. Şi asta e stipulat în lege. Nu se poate face decât cu acordul statului român, iar 
statul român poate să refuze pe motiv de securitate naţională. Securitatea naţională nu este 
negociabilă, iar securitatea energetică este o parte importantă din aceasta!", a precizat sursa citată. 
 
OMV Petrom a încheiat primul semestru al acestui an cu un profit net de 980 milioane lei, în 
creştere cu 13% comparativ cu cel din perioada similară a anului trecut. 
 
OMV Aktiengesellschaft, una dintre cele mai mari companii industriale listate din Austria, deţine 
51% din acţiunile OMV Petrom. Statul român, prin Ministerul Energiei, deţine 20,6% din acţiunile 
OMV Petrom, Fondul Proprietatea deţine 7%, iar 21,4% se tranzacţionează liber la Bursa de Valori 
Bucureşti şi la Bursa de Valori Londra.  

(sursa:agerpres.ro) 

 

 

• PSD: este imperios necesară adoptarea legii consumatorului vulnerabil  

PSD consideră că "este imperios necesară" adoptarea legii consumatorului vulnerabil şi insistă ca 
acest proiect să fie înscris pe ordinea de zi a sesiunii extraordinare a Camerei Deputaţilor, care 
urmează să fie convocată. 

"Oficial! Primele şase luni ale acestui an au adus cea mai mare creştere de preţuri din ultimii 13 ani! 
PSD somează guvernul Cîţu şi pe liderii coaliţiei de guvernare să coboare în lumea reală! Şi să dea 
dovadă de măcar o fărâmă de umanitate şi să ia decizii de urgenţă prin care să-i ajute pe cei care nu 
mai pot/nu vor mai putea să facă faţă scumpirilor. Este imperios necesară adoptarea legii 
consumatorului vulnerabil şi PSD insistă ca acest proiect să fie înscris pe ordinea de zi a sesiunii 
extraordinare a Camerei Deputaţilor care urmează să fie convocată", se arată într-un mesaj al PSD 
publicat luni pe Facebook. 
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PSD mai spune că a avertizat că liberalizarea pieţei energiei, fără pregătirile necesare, "naşte 
monştri". 

"Toate preţurile cresc nestăvilit şi lovesc în puterea de cumpărare, ca urmare a sarabandei de 
scumpiri din zona utilităţilor esenţiale - energie electrică, gaz, combustibil. Ce se întâmplă acum arată 
cât de toxică, nocivă şi ticăloasă este actuala guvernare", se mai arată în declaraţie. 

(sursa: agerpres.ro) 
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• Șobolani în școlile din București - Directorul unui cunoscut liceu cere acțiuni de 
deratizare 

 

Ionela Neagoe, director Colegiul Naţional „Gheorghe Lazăr”, unul din cele mai bune licee din 
Capitală, a comentat la Antena 3 decizia Primăriei Capitalei de a nu include unitățile școlare în planul 
de deratizare. 

Întrebată dacă există deratizare în subsolul şi în zona liceului pentru a nu se ajunge la situații 
dramatice, Ionela Neagoe, director Colegiul Naţional „Gheorghe Lazăr” a precizat că în urmă cu trei 
luni au fost aduse nişte cutii negre care probabil se vor a fi niște capcane de şobolani. 

„Au fost aduse niște cutiuțe negre care probabil se vor fi niște capcane pentru șobolani, dar părerea 
mea este că sunt prea mici pentru a semăna specimene de șobolani. Adică sunt cam pentru niște 
șoricei. Sunt puse în dreptul tomberoanelor de gunoi de afară din curtea școlii, la centrală câteva și 
avem o curte exterioară unde există o magazie unde cred că sunt și acolo vreo cinci. În interiorul lor 
se pune grâu din acela tratat dar până în momentul de față noi nu am văzut niciun șobolan prins 
acolo”, a spus Ionela Neagoe, director Colegiul Naţional „Gheorghe Lazăr”. 

Întrebată dacă știe de existența șobolanilor în zona liceului, Ionela Neagoe a spus că există cu 
siguranță pentru că în zonă se află parcul Cișmigiu. 

„Cu siguranță există, ceea ce mai văd și eu de la copiii care trimit fotografii și filmulețele pe care le 
postează lumea. Am o colegă care stă în Sectorul 1, este profesoară, și a venit de vreo două trei ori 
acasă cu căpușe. Şi-a scos cu penseta căpușa din picior. Situația este destul de dramatică și părerea 
mea este că este nevoie să se ia măsuri reale și cu eficiență nu să ne jucăm", a mai spus Ionela 
Neagoe, director Colegiul Naţional „Gheorghe Lazăr”. 

(stiripesurse.ro) 
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• Raed Arafat despre COVID-19: Lumea este intr-o faza in care nu mai crede. Sunt 

ingrijorat 

Lumea este într-o fază în care nu mai crede în boala produsă de virusul SARS-CoV-2, a declarat, luni 
seara, șeful Departamentului pentru Situații de Urgență (DSU), dr. Raed Arafat. Acesta atrage 
atenția că varianta Delta este extrem de agresivă. 

Raed Arafat a declarat, luni seara, la Digi 24, că oamenii cred că situația epidemiologică este stabilă 
sau nu mai cred în boală, ceea ce nu este deloc bine. 

„Clar că lumea este într-o fază în care nu mai crede sau, cel puțin, crede că e ok situația. Noi vedem 
o creștere. Vedem o creștere mare în Europa, vedem o creștere la noi încă mai mică. Toate 
semnalele științifice arată că varianta Delta este mai ușor de transmis, dar persoanele vaccinate sunt 
mai protejate. Dacă se îmbolnăvesc nu fac formă gravă a bolii, dar în același timp sunt studii ale 
căror concluzii finale încă nu le-am văzut, dar care spun că e posibil ca severitatea și ajungerea la 
spital sau la terapie intensivă este mai mare decât ce a fost în variantele anterioare. Asta ne face să 
concluzionăm că vaccinarea este o soluție foarte bună și respectarea măsurilor de sănătate publică 
este necesară mai departe”, a spus dr. Arafat. 

Șeful DSU s-a mai arătat îngrijorat de faptul că mulți oameni merg cu mijloacele de transport fără să 
mai poarte mască. 

„Mă îngrijorează că în unele mijloace de transport în comun nu se mai poartă mască. Vedem unii 
care nu mai poartă mască, nimeni nu îndrăznește să îi spună că regulile și legea spun să poți mască în 
spațiile închise, inclusiv în mijloacele de transport în comun. Acolo riscul este foarte mare și inclusiv 
la locul de muncă, în birouri trebuie respectate regulile”, a mai spus Raed Arafat. 

Acesta a mai subliniat că în vreme ce la noi se poate renunța la mască în birourile în care sunt maxim 
10 persoane și toate sunt vaccinate, în SUA și vaccinații poartă mască în spațiile închise. 

(antena3.ro) 
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• Premierul Florin Cîțu anunță că prima variantă a rectificării bugetare este gata 

Premierul Florin Cîţu a anunţat că a făcut o primă variantă a rectificării bugetare şi curând va 
transmite documentul către liderii coaliţiei de guvernare. „Pentru următoarele 6 luni, solicit mai 
multă responsabilitate în cheltuirea banului public şi atingerea tuturor ţintelor din buget, pe care ni 
le-am asumat la începutul anului”, a adăugat şeful Executivului. 

„Am făcut o primă variantă a rectificării bugetare. În cel mai scurt timp voi transmite documentul 
liderilor Coaliţiei de guvernare. Încă aştept ca TOŢI miniştrii să prezinte execuţia bugetară pentru 
primul semestru. Pentru următoarele 6 luni, solicit mai multă responsabilitate în cheltuirea banului 
public şi atingerea tuturor ţintelor din buget, pe care ni le-am asumat la începutul anului”, a scris 
Florin Cîţu, luni pe Facebook. 

Tot luni, prim-ministrul a afirmat că singurul rol al rectificării bugetare este de a modifica, dacă este 
nevoie, alocarea resurselor în buget, în funcţie de execuţia bugetară, „pentru a menţine deficitul 
bugetar la ţinta de 7.16%”. 

„Nu există elemente care să ducă la creşterea deficitului bugetar, iar resursele alocate în buget, la 
începutul anului, sunt suficiente, având în vedere ritmul cheltuielilor lunare din prima jumătate a 
anului”, a mai arătat Cîţu. El a menţionat că sunt şi elemente noi de luat în calcul. 

„Aşa că bugetele unor ministere vor beneficia de resurse suplimentare, dar în limita deficitului 
bugetar asumat, de 7.16% (sau mai mic)”, a conchis premierul. 

(sursa:ziare.com) 
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• În ce stadiu au ajuns lucrările la podul suspendat de peste Dunăre. Cea mai mare 

lucrare de infrastructură din ultimii 30 de ani are termen de finalizare în 2023 V 

Podul suspendat de peste Dunăre, cea mai mare investiție în infrastructură din România în ultimii 30 
de ani, trebuie să fie gata în anul 2023. Ministrul Transporturilor a anunțat luni, 2 august, care este 
stadiul lucrărilor. 

Stadiul fizic al lucrărilor la podul suspendat peste Dunăre de la Brăila se apropie de 50%, iar în acest 
moment se lucrează la blocurile de ancoraj, la turnuri şi la drumurile de legătură de pe malurile Brăila 
şi Tulcea, arată ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă. 

"Podul de la Brăila: lucrările avansează bine. La ce se lucrează acum: la blocurile de ancoraj; la 
turnuri, unde se pregăteşte terenul pentru montarea ulterioară a cablului principal - se montează 
schele, cablul de tragere; la drumurile de legătură de pe malurile Brăila şi Tulcea, complet deblocate 
anul acesta. Aici se fac decopertări, săpături pentru podeţe şi se toarnă beton pentru fundaţia 
acestora. Stadiul fizic pe întreg proiectul (pod+drumuri de legătură) se apropie de 50%", a scris luni, 
pe Facebook, ministrul Transporturilor. 

Podul suspendat va fi poziţionat între km 4+596,10 şi km 6+570,52, pe drumul principal Brăila-Jijila, 
respectiv la km 165+800 pe fluviul Dunărea (kilometraj pe Dunăre, măsurat de la Sulina). 
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Licitaţia pentru realizarea Podului suspendat peste Dunăre, cea mai mare lucrare de infrastructură 
din România din ultimii 30 de ani, a fost câştigată, în ianuarie 2018, de asocierea a două firme - una 
din Italia şi cealaltă din Japonia, iar contractul prevede ca lucrarea să se finalizeze în 2023, în 
condiţiile în care 18 luni sunt alocate pentru proiectare, iar 36 de luni pentru execuţie. 

Pentru acest obiectiv au fost alocate fonduri nerambursabile în valoare de aproximativ 363 de 
milioane de euro, din Fondul European de Dezvoltare Regională, bani care vor fi folosiţi atât pentru 
construirea podului, cât şi pentru realizarea unei reţele de drumuri de 23 kilometri, care vor face 
legătura cu podul. 

Podul suspendat peste Dunăre va avea o lungime de 1.974 de metri, dintre care 1.120 de metri 
reprezintă deschiderea centrală, la care se adaugă două deschideri laterale de 489 de metri pe malul 
dinspre Brăila şi 364 de metri pe malul dinspre Tulcea. La momentul finalizării, va fi al treilea pod 
din Europa din punct de vedere al deschiderii centrale şi al lungimii. 

Lăţimea totală va fi 31 de metri şi va cuprinde patru benzi de circulaţie a câte 3,50 metri lăţime 
fiecare, patru benzi de încadrare a câte 0,5 metri lăţime fiecare, două acostamente de 1,50 metri 
lăţime şi o zonă mediană cu lăţimea de 3 metri. La acestea se adaugă, de o parte şi de alta, două benzi 
adiţionale pentru trafic pietonal, biciclete şi întreţinere, trotuarele urmând să aibă 2,80 metri fiecare. 

(sursa:ziare.com) 

 

 

• Cine sunt străinii care ne vizitează țara. Cei mai mulți nu stau mai mult de trei zile 

Sosirile înregistrate în structurile de primire turistică în perioada 1 ianuarie - 30 iunie 2021 au însumat 
3.273.000 de persoane, în creştere cu 52,4% faţă de perioada similară din 2020, însă în scădere 
vertiginoasa față de anul 2019, când aveam 5.034.900 de persoane. 

Din numărul total de sosiri, în perioada analizată în 2021, sosirile turiştilor români în structurile de 
primire turistică cu funcţiuni de cazare au reprezentat 94,0%, în timp ce turiştii străini prezintă o 
scădere dramatică, cu un procent de doar 6 %, adică 196.380 persoane, comparativ cu 1.072.433 în 
anul 2019, când turiștii străini au reprezentat 21,3 % din total. 

În ceea ce priveşte sosirile turiştilor străini în structurile de primire turistică în 2021, cea mai mare 
pondere au deţinut-o cei sosiţi din Europa, 81,0% din total turişti străini, iar dintre aceştia, un 
procent de 72,7% provin din ţările Uniunii Europene (UE). 

Creștere importantă pentru luna iunie 
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Pentru luna iunie 2021, datele INS relevă că numărul sosirilor înregistrate în structurile de primire 
turistică s-a situat la 804.900, în creştere cu 141% faţă de cele din luna iunie 2020, însă în scădere 
consistentă față de anul 2019, când aveam 1.308.900 de sosiri. 

Astfel că, în 2021, turiştii străini au reprezentat 8,7%, din total, aproximativ 67.600, în scădere față 
de 2019, când aveam un procent de 21,9%, aproximativ 286.000 de turiști străini, dintr-un total de 
1.308.900. 

În schimb, ponderile sosirillor turiştilor străini în structurile de primire turistică își păstrează o 
proporție echilibrată, atât în 2019 cât și în 2021. 

În 2021, în iunie, cea mai mare pondere au deţinut-o vizitatorii din Europa, 81,4% din total turişti 
străini, iar dintre aceştia 71,0% au sosit din UE. În aceeași lună, dar în 2019, cea mai mare pondere 
au deținut-o cei din Europa, 74,2% din total turiști străini, iar din aceștia 86,7% au fost din țările 
aparținând Uniunii Europene. 

De asemenea, străinii și-au păstrat obicieurile și cei mai mulți au venit în Capitală și în stațiunile din 
zona montană, mai arată statistica INS. Pe Litoral sau în Deltă numărul turiștilor straini se pastreaza 
la valori scăzute atât în 2021 cât și in 2019. 

Durata medie a şederii a fost de 2,0 zile la turiştii români şi de 2,3 zile la turiştii străini, în crestere 
pentru cei veniți din afara țării, când, în 2019, valorile erau de 2,3 zile la turiştii români și 2,0 zile la 
turiştii străini. 

(sursa:ziare.com) 
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• ZF Tech Day. Florin Popa, director B2B Orange: Odată cu preluarea efectivă a 
diviziei fixe a Telekom ţinta noastră este să devenim lider de piaţă şi pe comunicaţii 
integrate şi servicii de IT&C. Avem venituri în creştere, profitabilitate în creştere şi 
un număr de proiecte noi care este, la fel, în creştere faţă de aceeaşi perioadă a anului 
trecut. 

Orange, liderul pieţei locale de comunicaţii, are ca obiectiv să devină numărul unu şi pe segmentul 
pachetelor de comunicaţii integrate fix-mobil şi  serviciilor IT&C odată ce va prelua efectiv 
infrastructura şi baza de clienţi a diviziei fixe a grupului Telekom România, operaţiune aşteptată în 
acest an. 

„Pentru zona de servicii business avem aceleaşi intenţii de a ne consolida poziţia pe piaţă şi această 
consolidare ar trebui să vină prin punerea împreună a două infrastructuri care să servească şi mai 
bine clienţii noştri. Este vorba de o infrastructură mobilă, o reţea mobilă certificată şi apreciată drept 
cea mai bună din piaţă, cu o reţea fixă, în special în zona de fibră optică, cu ajutorul căreia să 
completăm infrastructura pe care noi o avem în final urmând ca şi în zona de B2B să încercăm şi 
sper eu să şi devenim alegerea numărul unu a clienţilor când vine vorba de servicii convergente fix-
mobil dar şi de servicii IT&C. Iar în mod specific în această zonă vorbim de o foarte bună 
complementaritate, deci nu o să punem la un loc doar nişte clienţi şi nişte echipe, ci expertiză care, 
sper din toată inima, şi sunt foarte încrezător, le va aduce clienţilor noştri servicii de cea mai înaltă 
calitate“, a declarat Florin Popa, director business to business al Orange România, în cadrul emisiunii 
ZF Tech Day. El a precizat că mai multe detalii nu sunt în prezent disponibile, câtă vreme nu au fost 
parcurşi toţi paşii legali de finalizare a tranzacţiei. 

Orange a agreat anul trecut să achite 268 mil. euro pentru un pachet de 54% din acţiunile fostului 
Romtelecom. Orange România, companie care avea deja 11 milioane de clienţi pentru servicii fixe şi 
mobile şi afaceri anuale de 1,2 mld. euro,  câştigă odată cu preluarea Romtelecom şi afaceri de circa 
500 mil. euro pe an, 5 milioane de clienţi pentru net, telefonie fixă şi TV plus 900.000 de abonaţi la 
telefonie mobilă, şi o reţea de fibră optică de 90.000 de kilometri ce ajunge la 3 milioane de 
gospodării. 

Întrebat cum a fost performanţa diviziei B2B în primul semestru, Florin Popa a precizat că toţi 
indicatorii au fost în creştere. „Performanţa noastră în primul semestru a fost una solidă şi una foarte 
bună, în creştere, pentru toţi indicatorii economici. Avem venituri în creştere, profitabilitate în 
creştere, şi un număr de proiecte noi care este la fel în creştere faţă de aceeaşi perioadă a anului 
trecut. Şi ne raportăm nu la o perioadă în care anul trecut nu am fi avut performanţe bune şi nu am 
fi fost pe creştere în primul semestru, deci cu atât mai mult sunt mândru de performanţa echipei 
Orange Business Services“. 

 

Compania comunicase de altfel, cu ocazia publicării rezultatelor financiare pe primul semestru, că 
zona B2B a fost una de creştere. „Pe segmentul B2B, în trimestrul al doilea al anului 2021, dar şi pe 
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durata întregului semestru s-a înregistrat o evoluţie pozitivă în zona de ITC, comparativ cu aceeaşi 
perioadă a anului trecut. Companiile au acordat o atenţie suplimentară soluţiilor de securitate 
cibernetică Orange Business Services, care au cunoscut o creştere accelerată faţă de de trim. 2 2020, 
ajungând până aproape de 60%. În primele şase luni ale anului serviciile profesionale IT&C şi 
soluţiile cloud au cunoscut creşteri notabile fiind cerute în procesele de digitalizare ale companiilor.“ 

Ce a mai declarat Florin Popa: 

► Indicatorii NPS - net promoter score - şi MRS, deci modul în care ne recomandă clienţii sunt doi 
indicatori în creştere semnificativă faţă de anii anteriori, ceea ce ne dă foarte multă încredere. În 
acelaşi timp aş spune că în toată această perioadă relaţia cu clienţii noştri şi cu partenerii noştri s-a 
consolidat şi într-o mare măsură datorită faptului că au văzut că am fost foarte aproape de ei şi 
alături de ei în toată această perioadă. 

► Am fost aleşi de câţiva parteneri drept parteneri strategici, aş spune. Am fost recunoscuţi a doua 
oară de către Microsoft ca fiind partenerul anului în România şi datorită numărului mare de proiecte 
în care am prezentat şi am vândut clienţilor noştri soluţiile lor de colaborare în această perioadă atât 
de necesare, dar în acelaşi timp e o continuare a eforturilor pe care le-am depus cu toată echipa în 
ultimii doi ani. În acelaşi timp am semnat un parteneriat strategic cu Bitdefender, anunţat recent, 
devenind astfel un furnizor de încredere în zona soluţiilor de securitate şi un furnizor care cu un 
portofoliu care acoperă aproape toate nevoile în această zonă. 

► În primul rând ne bucurăm că observăm o revigorare a pieţei şi după cum se vede evoluţia 
indicatorilor macroeconomici este una pozitivă, deşi, din păcate, în ultimele săptămâni observăm şi 
câteva semnale de alarmă, alarme sanitare care apar mai ales în Europa. Sper ca aceste alarme să aibă 
un impact mai ponderat decât anul trecut şi când mă gândesc la impact mă gândesc la cel economic, 
la cel psihologic. Probabil că suntem ceva mai pregătiţi cu toţii chiar dacă se vorbeşte foarte mult de 
venirea unui potenţial val 4. Dacă e să ne uităm pe de altă parte la ce fac companiile aş spune că 
vedem două tendinţe importante. Prima e legat de ceea ce fac companiile mai mici care şi anul trecut 
au fost mai puţin pregătite pentru ceea ce s-a întâmplat. Şi ele continuă să caute ajutor şi să 
achiziţioneze, să implementeze soluţii în special în zona aceasta de colaborare şi de interacţiune 
virtuală cu clienţii lor. Pentru companiile mari există o tendinţă de consolidare a soluţiilor deja 
implementate şi de dezvoltare a lor. De asemenea, companiile mici nu au personal specializat / 
dedicat şi cu atât mai mare este nevoia lor de a fi asistate. Companiile mari au procese să spunem 
deja consolidate şi personal calificat care îi ajuta să-şi îmbunătăţească soluţile. 

 

► Cred că vedem tendinţe atât la nivel global cât şi local care arată din ce în ce mai mult că ne 
îndreptăm către un model hibrid adică în care angajaţii lucrează atât de la distanţă, de acasă, de 
oriunde - aşa cum se spune - cât şi de la birou. Există această tendinţă atât la companiile mari cât şi la 
companiile mai mici. Dacă e să mă refer la un studiu pe care l am văzut de curând făcut de 
CapGemini împreună cu o companie de consultanţă - McKinsey, vedem că 63 la sută dintre 
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companii au raportat o creştere a productivităţii anul trecut în perioada trimestrului al treilea. Această 
tendinţă de creştere a productivităţii evident că toată lumea şi-o doreşte să fie menţinută. 

► Pe de altă parte ce observăm este că pe măsură ce timpul a trecut a existat o tendinţă de aplatizare 
şi cumva companiile au început au început să introducă acest mod hibrid de lucru şi pentru că există 
un puternic impact asupra culturii organizaţionale, impact datorat în cea mai mare măsură lipsei de 
interacţiune umană între colegi. 

► De aceea probabil că vom vedea că această tendinţă de lucru hibrid va fi menţinută în continuare. 
Pe de altă parte acelaşi studiu releva că anumite funcţiuni sunt într-adevăr mai productive şi mai 
eficiente când lucrează de la distanţă. Ne referim aici la funcţiunea de IT dintr-o companie, la 
contabilitate dar şi la altele în timp ce pentru alte alte funcţiuni să spunem mai creative interacţiunea 
umană este de dorit pentru a ne putea atinge obiectivele cu toţii, mă refer aici la echipa de marketing, 
de comunicare şi aşa mai departe. La nivel local observăm cam aceleaşi tendinţe. Sunt multe 
companii care deja au început să-şi creioneze şi să implementeze acest tip de politică de lucru de tip 
hibrid. Sunt în special în sectoare unde a fost deja anunţat acest tip de lucru - cel de tehnologia 
informaţiei şi comunicaţii, de exemplu. Aş mai aminti aici sectorul serviciilor financiare, sectorul 
serviciilor medicale, industria auto şi mai sunt şi probabil şi alţii. 

(sursa: zf.ro) 
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